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Distichodus polli, a new distichodontid species  
(Teleostei: Characiformes)  

from the southern Congo basin 

Emmanuel Abwe*, **, Jos Snoeks*, Auguste Chocha Manda**  
and Emmanuel Vreven*

Distichodus polli is described from the Kasai basin and the Lovoi River. It differs from the majority of its conge-
ners by its high number of lateral line scales anterior to the hypural joint (63-70), its overall brown-greenish life 
colour with 11-16 black bars on the flanks, and the inferior position of its mouth. The first two characters place it 
in the D. antonii assemblage, which includes six species, all endemic to the Congo basin. Within this assemblage, 
D. polli is most similar to D. fasciolatus and D. langi. However, it differs from D. fasciolatus by the position of the 
infraorbital bones in relation to the posterior portion of the maxilla, the shape of the snout and the colour of the 
distal margin of the caudal-fin lobes. Finally, it differs from D. langi by the shape of the snout, the position of the 
infraorbital bones in relation to the posterior part of the maxilla, and a lower number of pored scales on the caudal 
fin posterior to the hypural joint. In the past, specimens of the new species have erroneously been assigned to 
D. schenga, currently known only from southern Africa. However, the new species differs from the latter species 
by its smaller dorsal-fin height and a shorter longest unbranched ray of the upper caudal-fin lobe.

Distichodus polli est décrit du bassin du Kasaï et de la rivière Lovoï. Il diffère de la plupart de ses congénères par 
son nombre élevé d’écailles sur la ligne latérale avant le joint hypural (63-70), sa coloration brun-verdâtre sur le 
vif avec 11-16 barres noires sur les flancs et sa bouche infère. Les deux premiers caractères le placent dans l’as-
semblage D. antonii qui comprend six espèces, toutes endémiques du bassin du Congo. Au sein de cet assemblage, 
D. polli est plus similaire à D. fasciolatus et D. langi. Cependant, il diffère de D. fasciolatus par la position des os 
infraorbitaux par rapport à la partie postérieure du maxillaire, par la forme du museau et par la couleur du bord 
distal des lobes de la nageoire caudale. Enfin, il diffère de D. langi par la forme du museau, par la position des os 
infraorbitaux par rapport à la partie postérieure du maxillaire et par un nombre réduit d’écailles perforées sur la 
nageoire caudale postérieur au joint hypural. Dans le passé, les spécimens de la nouvelle espèce ont été attribués 
à tort à D. schenga, actuellement connue uniquement de l’Afrique australe. Cependant, la nouvelle espèce diffère 
de cette dernière espèce par sa faible hauteur de la nageoire dorsale et par le plus long rayon non branchu du 
lobe supérieur de la nageoire caudale moins long. 
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